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Saxo Studienævnet  

M Ø D E R E F E R A T  19. SEPTEMBER 2023 

Forum Saxo Studienævnet  

Møde afholdt 20. september 2023 kl. 13-15  

Sted 12.4.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Philip Mark Neie 

Pedersen (PMP), Pernille Foss (PF), Tine Damsholt (TD), Thomas Heine 

Nielsen (THN), Kristina Winther-Jacobsen (KWJ) – deltog fra kl. 14. 

Desuden deltog: 

Lasse Sonne (LS), Anders Holm Rasmussen (AHR), Rune Iversen (RI), 

Maja Skovrup Becher (MSB), Natacha Bodil Ægidius Bengtson (NBB), 

På punkt 3 og 4 deltog Casper Sylvest (CS). 

 

Afbud fra 

Peter Edelberg, Mikkel Bille, Adam Schwartz, Maria Louise Krogh Bank, 

Lene Kristine Christensen, Emilie Bruun Pedersen. 

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Rettelse til punkt 6 – herefter godkendt. Det blev påpeget, at 

studienævnsmedlemmer, der er forhindret i at deltage i møderne, så vidt 

muligt skal sende suppleanterne. 

 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 
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SIDE 2 AF 4 Der var en enkelt præcisering, herefter blev referatet godkendt.  

 

Ad 3) Drøftelse af forskningsevalueringen (Casper Sylvest deltager 

på dette punkt – bilag vedhæftet) 

Pkt. 3 og 4 drøftes samlet da de hænger sammen 

CS redegjorde for baggrunden for punkterne.  

Herefter kom fagene med indspark til forskningsevaluering og handleplan 

og en kort diskussion heraf.  

Instituttet har deadline fredag den 13. oktober.  

 

Ad 4) Drøftelse af instituttets handleplan for 2024 (Casper Sylvest 

deltager på dette punkt – bilag vedhæftet) 

Drøftet på forrige punkt. 

 

Ad 5) Meddelelser, herunder orientering om studiestartsprøver  

LS orienterede om, at uddannelsesevalueringen af Historie næsten er i hus, 

men den er udtaget til stikprøvekontrol af rektoratet, og der skal derfor 

sandsynligvis arbejdes mere med den. 

LS berettede, at studiestartsundersøgelsen, som plejer at ligge i starten af 

semestret denne gang deles op i to dele, så der er én del i uge 36 og en 

anden del i starten af 2024. Herudover er der Studiemiljøundersøgelsen i 

november. 

LS deltog i mandags Studienævnskonferencen. Temaet var 

studenterdemokrati og hvordan man kunne sikre studenterdeltagelse i 

Studienævnsarbejdet. Der var tanker om, at merit- og dispensationssager 

måske ikke er dér, hvor de studerende vil ligge deres studenterengagement. 

På SAMF er der et forsøg, hvor et udvalg bestående af et lige antal 

studerende og VIP’ere vælger hvilke sager, der er relevante for dem at 

arbejde for, fx et grønnere universitet, diversitet osv. 

SLB meddelte, at FAK nu har udarbejdet et diplom/bevis på deltagelse i 

studienævnsarbejdet, som de studerende kan bruge. SLB sender det til 

studenterrepræsentanterne, og det sættes på dagsordenen til næste 

studienævnsmøde. 

SHM redegjorde kort for studiestartsprøven 2023. 

 

Ad 6) Drøftelse af FUUs anbefalinger til justeret studiestruktur (bilag 

vedhæftet) 

LS redegjorde for punktet og den videre proces. 

SLB vurderede, at der vil være flest problemer på KA-strukturen, bla. fordi 

sidefagsstuderende ikke starter på deres hovedfag, når de starter, men på 

deres sidefag; men også fordi det specialeforberedende modul ikke kan 

udbydes som obligatorisk element med den foreslåede model.  



 

 

SIDE 3 AF 4 TD udtrykte bekymring for at der lægges meget arbejde i studiestrukturen, 

hvis KA-reformen alligevel forkorter uddannelserne. Etnologerne foreslår, 

at man venter med at kigge på strukturen, til en afklaring af KA-reformen er 

på plads. 

Fagene har frem til 23. oktober til at sende LS eventuelle kommentarer. 

 

Ad 7) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

LMA orienterede om, at den uformelle hygge, hvor ældre klassiske 

arkæologer deltager efter sidste introdag ikke blev til noget. LMA skriver til 

studievejledningen. 

 

Ad 8) Planlægning af kursusevalueringen for E23 

SLB foreslår en evalueringsperiode fra 15. november til 22. december. Det 

blev vedtaget. Særlige ønsker til andre datoer sendes til SLB.  

 

Ad 9) Planlægning af valg til Studienævnet 

LS orienterede om valgproceduren, og opfordrede de studerende til at 

’reklamere’ for valget blandt deres medstuderende. Der opfordres til, at der 

også vælges suppleanter blandt de studerende – de kan eventuelt deles om at 

deltage i møderne. 

Der er valg i løbet af efteråret og1. februar tiltræder de nyvalgte.  

Det blev aftalt, at suppleanter sættes cc på mødeindkaldelsen, så de ved, 

hvornår der er møde og har mødebilagene. 

I efteråret 2024 er der også valg for VIP’ere, der vælges for en treårig 

periode. 

 

Ad 10) Begyndende evaluering af forskningsområderne (Bilag 

vedhæftet) 

LS redegjorde for de bilag han har sendt ud.  

Nogle fag oplever, at de studerende generelt ligger på samme niveau i 

forskningsområderne, som på fagområdet, mens andre fag oplever, at de 

studerende klarer sig godt på forskningsområdet, men dårligt på fagområdet, 

eller omvendt. 

SLB har kigget på evalueringerne for forskningsområderne. En del 

studerende er i tvivl om målene med forskningsområdet og har svært ved at 

se koblingen mellem forskningsområdet og fagområdet. Studieordningen er 

i den forbindelse ikke en hjælp, da den er meget generel og diffus. 

Udbuddet af forskningsområderne kan måske koordineres, så der ikke er 

næsten enslydende forskningsområder. 

Det blev besluttet, at der igen evalueres på forskningsområderne efter næste 

semester. 

 



 

 

SIDE 4 AF 4 Ad 11) Principiel diskussion af hvordan PP omregnes til normalsider 

(på baggrund af portfoliobestemmelser) 

Det blev besluttet at en vejledende norm er at: 2 slides svarer til 1 ns.  

Den vejledende norm indføres i Histories studiehåndbog. 

 

Ad 12) Principiel drøftelse af karaktergivning på HUM, jf. artikel i 

Universitetsavisen (https://uniavisen.dk/dump-os-humanister/) 

(Bilag vedhæftet) 

Udsættes til næste møde. 

 

Ad 13) Merit- og dispensationssager 

Der var ingen kommentarer til den rundsendte liste. 

 

Ad 14) Eventuelt 

Der var intet til eventuelt. 
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